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Město Kyjov 

Komise životního prostředí 

Zápis z jednání č. 1/2025 

Datum konání: 23. 1. 2025 

Místo konání: Malá zasedací místnost MÚ Kyjov    

 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté: dle prezenční listiny 

  

Zapisovatel: Ing. Tomáš Blažek 

Ověřovatel:  Bc. Šárka Krakovská 

Čas jednání:  16:00 – 18:15  

 

Program jednání: 

1. Model adopce zeleně   

2. Alej života – stav dřívějších výsadeb  

3. Květnaté louky v parku 

4. Realizace Generelu od Lidé, voda, krajina - aktuální stav 

5. Kácení dřevin 

6. Různé  

 

 

Průběh jednání: 

 

1. Model adopce zeleně  

Bc. Krakovská navrhla komisi ke zvážení realizaci projektu adopce zeleně – stromu/stromů. 

Jednalo by se o dobrovolnou aktivitu občanů města, v rámci které občan pečuje o vybraný 

strom/stromy (provádí kontrolu, provádí zálivku apod.), v případě potřeby pěstebního zásahu 

kontaktuje správce zeleně.  

K danému tématu proběhla diskuse – výběr lokalit, zapojení škol, pilotní projekt. 

Bc. Krakovská na příštím jednání představí konkrétní podmínky projektu. 

      

 

2. Alej života – stav dřívějších výsadeb 

Mgr. Veverková prezentovala komisi současný stav dřívějších výsadeb stromů, které byly 

provedeny  v rámci projektu Alej života. Upozornila zejména na zarůstání úvazků do kmenů 

stromů, rozpadlé kůly, poškození bází kmenů stromů, použití nevhodných materiálů k úvazu 

stromů, druh a stav chrániček kmenů proti okusu atd. Z výše uvedeného vyplývá, že stav 

některých stromů je do budoucna neperspektivní a budou muset být nahrazeny stromy 
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novými. TSK musí výsadbě věnovat zvýšenou pozornost, pravidelně stav kontrolovat a 

zajistit provedení pěstebních opatření, nejlépe arboristou. 

Ing. Blažek sdělil, že nápravná opatření TSK již provádějí.     

 

3. Květnaté louky v parku   

Bc. Krakovská upozornila na příslib TSK na založení květnatých luk v městském parku 

v loňském roce. Louky založeny nebyly, TSK budou proto dotázány, zda budou louky 

realizovány v letošním roce.  

Ing. Berka navrhl, aby v současné době byla realizace pozastavena, a to z důvodu stabilizace 

činností TSK v oblasti zeleně a aby byly nejdříve uvedeny do pořádku stávající problémy 

TSK v této činnosti. Současně upozornil na stav Úprkovy louky, kde bude nutné provést letos 

celkové odplevelení a pohlídat termíny jednotlivých sečí.        

 

 

4. Realizace Generelu od Lidé, voda, krajina - aktuální stav 

Komise se zabývala aktuálním stavem a realizací některých doporučení uvedených 

v Generelu navrhovaných opatření v boji proti suchu. K této problematice bylo přijato 

usnesení - vybudování dešťových retenčních nádrží u vybraných objektů ve vlastnictví města, 

k tomuto záměru vyhledat a využít vhodné dotační tituly. 

 

5. Kácení dřevin   

Předložené podněty ke kácení dřevin: 

 hřbitov Kyjov – lípa, smrk, 

 ul. Kostelecká, Jančovka – 2 jírovce, 

 ul. Urbanova – javor. 

Komise nemá námitek proti kácení lípy a smrku na hřbitově, u javoru na ul. Urbanova 

doporučuje ponechání torza stromu. Ke kácení stromů u sálu Jančovka v souvislosti 

s chystanou rekonstrukcí objektu bylo přijato usnesení – najít takové stavební řešení, aby 

stromy mohly být zachovány.   

 

 

6. Různé 

Ing. Kudláč 

Upozornil na problematiku stále zdviženého stavidla na jezu Kyjovky v Boršově, bude 

projednáno s PM (úprava manipulačního řádu).  

 

Ing. Blažek 

Informoval komisi o záměru provedení odborného arboristického ošetření 64 ks stromů na 

sídl. U Vodojemu. Na realizaci ošetření bude požádáno o dotaci z rozpočtu JMK. 
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Návrhy a doporučení Radě města Kyjova:  

 

1/2025 

V souladu s Generelem navrhovaných opatření v boji proti suchu KŽP doporučuje RM, aby 

zadala ORM vyhledání dotačních titulů na zadržování dešťové vody za účelem vybudování 

dešťových retenčních nádrží u vybraných objektů ve vlastnictví města a současně najít ve 

spolupráci s TSK smysluplné využití jímané dešťové vody. 

 

2/2025 

V souvislosti s připravovanou rekonstrukcí sálu Jančovka KŽP doporučuje RM, aby ve 

spolupráci projektanta a dendrologa bylo navrženo řešení pro zachování stromů. 

 

3/2025 

KŽP doporučuje RM, aby uložila TSK zpracovat a předložit RM a KŽP Plán péče o veřejnou 

zeleň na rok 2025. 

 

 

Úkoly pro členy komise: ----------  

 

Termín dalšího jednání:   6. 3. 2025 od 16:00 hod.  

         

 

 

Zapsal: Ing. Tomáš Blažek 

Ověřila: Bc. Šárka Krakovská 

 

 

 

 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 

 


